
PROTOKÓŁ nr 10 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowi, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 24 września 2019 r. 

 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 9 z posiedzenia Komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu zawartych na 

drukach: 

 Nr 148  w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały nr 284/2012 Rady 

Miejskiej w Radomiu z dnia 27 lutego 2012 r. w sprawie regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 

terenie miasta Radomia 

 Nr 152 w sprawie zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację przez powiat zadań 

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2019 roku 

 Nr 153 w sprawie zatwierdzenia Programu naprawczego Radomskiego 

Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu - 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu na lata 

2019-2021 

 Nr 154 w sprawie: dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2019 rok 

w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej.  

 Nr 155 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 

Radomia na lata 2019 – 2040 w części dotyczącej zdrowia i pomocy 

społecznej.  

3. Sprawy różne. 

 

 

Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie 
projektów uchwał zawartych na drukach: 
- Nr 148  w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały nr 284/2012 Rady Miejskiej 
w Radomiu z dnia 27 lutego 2012 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta 
Radomia 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że projekt uchwały jest dostosowaniem do obowiązujących przepisów prawa.   
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 148. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 



na druku Nr 148 w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały nr 284/2012 Rady 
Miejskiej w Radomiu z dnia 27 lutego 2012 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta 
Radomia (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 10 dołączono do 
protokołu. 
 

- w sprawie zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej w 2019 roku . 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak poinformował, 
że z PEFRON Gminie Miasta Radomia zostały przyznane środki w wysokości 
6 572 140,000 zł. Środki zostały podzielane na zadania z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej w następujący sposób : 
1. Środki finansowe na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej: 424 985,15 zł w tym 

: 

 środki na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo działalności 
w formie spółdzielni socjalnej – 235 000,00 zł; 

 zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy – 189 985,15 zł; 
2. Środki finansowe na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej 6.147.154,85 zł 

w tym : 

 dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów 
w turnusach rehabilitacyjnych – 650 000,00 zł; 

 dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych – 
210 000,00 zł; 

 dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze 
– 1 216 934,85 zł; 

 dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych – 500 000,00 zł; 

 dofinansowanie likwidacji barier technicznych w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych – 100 000,00 zł; 

 zobowiązania dotyczące dofinansowania kosztów działania warsztatów terapii 
zajęciowej – 3 470 220,00 zł. 

Radna Magdalena Lasota zapytała czy firmy przystępują do negocjacji w sprawie 
otrzymania tego dofinansowania. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że po podziale środków bez zbędnej 
zwłoki przystępują do negocjacji. Z reguły jest tak, że osoby czy pracodawcy wnioskują 
o maksymalne kwoty. MOPS proponuje kwoty znacząco odbiegające od tych 
wnioskowanych, ale jednocześnie takie, które pozwalają na utworzenie danego 
stanowiska. Średnio jest to kwota około 30 000,00 zł dla pracodawcy, bywają również 
wyższe kwoty w zależności od tworzonego stanowiska.       
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 152. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 152 w sprawie zmiany podziału środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2019 roku (4 Radnych za 0 przeciw 0 
wstrzymujący się). Opinię nr 10 dołączono do protokołu.
 
- Nr 153 w sprawie zatwierdzenia Programu naprawczego Radomskiego Szpitala 
Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego w Radomiu - Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu na lata 2019-2021. 
Z-ca Dyrektora ds. Eksploatacyjnych Radomskiego Szpitala Specjalistycznego 
Grażyna Penza poinformował, że jest to już trzeci program naprawczy szpitala. W tym 
programie proponowana jest kontynuacja działań.   



Radny Adam Bocheński zapytał, czy jest lepiej, czy gorzej. Z-ca Dyrektora ds. 
Eksploatacyjnych Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Grażyna Penza 
odpowiedziała, że jest wzrost minimalnej krajowej i również są przepisy dotyczące 
minimalnego wynagrodzenia pracowników ochrony zdrowia, które poza tym, że 
wzrastają stopniowo zgodnie z przepisami to została podniesiona kwota bazowa. 
Jeżeli zostanie podniesione minimalne wynagrodzenie to wszyscy pozostali 
pracownicy z doświadczeniem, zawodowi również  będą się upominać o wzrost 
wynagrodzenia.  Obecnie szpital ma przydzielony ryczałt, kodem który jest zapisany 
w ustawie są te kwoty dla szpitala przeliczane. W tej chwili szpital dostał trochę mniej 
pieniędzy na zakontraktowaniu, przeliczone były te środki na podstawie IV kwartału 
2018 roku. Szpital ma o 2 000 000,00 zł mniej środków z kontraktu niż poprzednio. 
Większość lekarzy jest w wieku emerytalnym i niestety POZ podkupuje lekarzy. 
Problem jest z obsadzeniem dyżurów na SOR. Radna Magdalena Lasota zapytała, 
o informatyzację  szpitala czyli e-szpital.  Z-ca Dyrektora ds. Eksploatacyjnych 
Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Grażyna Penza odpowiedziała, że e-
szpital jest wdrażany. Zakończono już zakupy sprzętu i oprogramowania teraz należy 
się z tym zapoznać. Radna Magdalena Lasota zapytała, czy przyniesie to 
oszczędności. Z-ca Dyrektora ds. Eksploatacyjnych Radomskiego Szpitala 
Specjalistycznego Grażyna Penza odpowiedziała, że nie jest to wykluczone. Na 
pewno przyniesie to usprawnienia dla pacjentów. Radna Magdalena Lasota zapytała, 
czy szykuje się strajk fizjoterapeutów. Z-ca Dyrektora ds. Eksploatacyjnych 
Radomskiego Szpitala Specjalistycznego Grażyna Penza odpowiedziała, że 
fizjoterapeuci są w sporze zbiorowym.             
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zakończyła dyskusję i zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 153. Radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 153 w sprawie zatwierdzenia Programu 
naprawczego Radomskiego Szpitala Specjalistycznego im. dr Tytusa Chałubińskiego 
w Radomiu - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radomiu na 

lata 2019-2021 (4 Radnych za 0 przeciw 0 wstrzymujący się). Opinię nr 10 dołączono 
do protokołu. 
 
Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski przedstawił zmiany wprowadzone 
do uchwały budżetowej w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej. 
Radna Magdalena Lasota zapytała, kiedy zacznie się naprawa ściany w Domu 
Weterana. Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski odpowiedział, że nie 
wypowie się na ten temat, to dyrektor Domu musi pokierować pracami żeby 
sfinalizować naprawę. Radna Magdalena Lasota zapytała, czy ma to być z własnych 
funduszy. Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski odpowiedział, że 
częściowo środki są ściągane od sprawcy.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 154. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 154 w sprawie: dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2019 rok w 
części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej (4 Radnych za, 0 przeciw 0, 
wstrzymujący się). Opinię nr 10 dołączono do protokołu. 
- Nr 155 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia 
na lata 2019-2040 w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej  
Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski przedstawił zmiany wprowadzone 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej w części dotyczącej zdrowia i pomocy 
społecznej. 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 155. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
na druku Nr 155 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Radomia na lata 2019 – 2040 w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej (4 
Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 10 dołączono do protokołu. 



 
Ad.3. Z-ca Dyrektora ds. Eksploatacyjnych Radomskiego Szpitala 
Specjalistycznego Grażyna Penza poinformowała, że realizowana jest budowa 
Centrum Rehabilitacji. Założono, że zostanie ona ukończona w przyszłym roku  
w związku z tym w ramach programu dostosowawczego do nowych przepisów będą 
się starali żeby wprowadzić do WPF zadanie dla szpitala - przebudowa i modernizacja 
oddziałów szpitalnych z wyposażeniem. Jako pierwszy oddział, który będzie 
przebudowany to oddział ratunkowy. Przepisy, które weszły nakazują wprowadzenie 
zmian organizacyjnych jak i zadaniowych  do 2021r. W 2019 roku żeby zacząć 
przebudowę SOR i dostosować go do przepisów będziemy prosili o przesunięcie 
środków z przebudowy poradni specjalistycznych na rozpoczęcie dokumentacji pod 
SOR. Radna Wioletta Kotkowska powiedziała, że może warto ponad podziałami 
przygotować w imieniu Komisji wniosek żeby rezerwy rządowe wspomogły nas 
w remoncie ratunkowego oddziału.         
Radny Adam Bocheński zwrócił się do Dyrektora MOPS mówiąc, że radni otrzymali 
pisma od pracowników ze wszystkich działów MOPS oraz od związków zawodowych  
w sprawie wynagrodzeń. Sytuacja pracowników MOPS jeżeli chodzi o wynagrodzenia 
jest trudna. Na najbliższej sesji został wprowadzony punkt poświęcony tej sprawie. 
W pismach pracownicy piszą, że MOPS posiada oszczędności na funduszu płac, które 
mogłyby zagwarantować pracownikom regulację na poziomie 200,00 zł do płacy 
zasadniczej. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak 
powiedział, że jeżeli chodzi o wykorzystanie funduszu to jest prawda, że z racji dużej 
ilości zwolnień i racjonalnego wydatkowania tych środków to istotnie takie 
„oszczędności” istnieją. To co jest zawarte w pismach daleko wykracza poza ten wątek 
bo tutaj jest odniesienie do najniższego wynagrodzenia, tej kwoty 4 000,00 zł. Istotnie 
jeżeli chodzi o wykonanie budżetu w tym paragrafie to głównie z racji oszczędności ze 
względu na zwolnienia takie wolne środki są. Gdyby taka dynamika do końca roku się 
utrzymała to będą to środki niewykorzystane. Trudno przewidzieć jaki będzie ostatni 
kwartał, ale może to być kwota w ciągu miesiąca nawet kilkudziesięciu tysięcy złotych. 
Radny Adam Bocheński powiedział, że jest już chyba zarys budżetu na 2020 rok. 
Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski powiedział, że na chwilę obecną nie 
ma danych. Robiona jest prognoza jeżeli chodzi o nasze dochody i mamy przybliżoną 
prognozę jeżeli chodzi o wydatki. Jak będzie wyglądał budżet następnego roku to 
dowiemy się  dopiero wtedy jak dostaniemy informację o dwóch podstawowych 
dojściach dochodowych. Jest to subwencja na oświatę, która będzie raczej wyglądała 
źle i dochody z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych dlatego że realny 
ubytek, który będzie u nas występował będzie dość wysoki ponieważ prawdopodobnie 
komfort dochodów będziemy musieli pomniejszyć o nawet do 30 000 000,00 zł. Jeżeli 
chodzi o oświatę to w tej chwili dostaliśmy kwotę subwencji korygującej kwotę 
pierwotną. Dostaliśmy tyle ile się spodziewaliśmy. Kwota subwencji pokrywa 
wynagrodzenia i pochodne na poziomie 61-65%. Skutki podwyżek u nas (to jest kwota 
na podstawie danych zebranych w Wydziale Edukacji) wynoszą w skali roku 
10 000 000,00 zł, a my dostaliśmy subwencji 6 150 000,00 zł. W Tm roku były 2 
podwyżki w oświacie i teraz należy przełożyć przyrostu wynagrodzeń z 5 miesięcy na 
cały następny rok. Do póki nie wiemy jaką dostaniemy subwencję na oświatę trudno 
jest powiedzieć o budżecie na następny rok. W naszym budżecie jeżeli chodzi 
o wydatki na oświatę zbliżamy się do kwoty 5000 000 000,00 zł i są to wszystko 
wydatki bieżące negatywnie wpływające na nadwyżkę operacyjną i możliwość 
inwestycji. Należy ostrożnie podchodzić do zwiększania wydatków bieżących.   
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak powiedział, że 
jeżeli chodzi o najniższe wynagrodzenie od 2020 roku to na ten moment w MOPS jest 
142 osoby, które nie osiągają tego pułapu 2 600,00 zł, 22 osoby ma  2 600,00 zł i 41 
osób ma wynagrodzenie między 2 610,00 zł a 2 700,00 zł. Skupiając się na kwocie 
2 600,00 zł będzie ona dotyczył 205 pracowników na 533 osoby. Radny Adam 



Bocheński zapytał czy jest możliwa podwyżka o te 200,00 zł. Dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak odpowiedział, że nie wie czy 
o 200,00 zł.     
Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski powiedział, że budżet składamy do 
15 listopada  i dając podwyżki w drugiej połowie roku, a zwłaszcza pod koniec skutkują 
tym, że na wejściu robi się dziura.  Patrząc w kontekście całego budżetu nam bardzo 
zaszkodziła podwyżka w oświacie.  
Radny Adam Bocheński  powiedział, że presja na wynagrodzenia będzie. Dyrektor 
Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski powiedział, że mamy ograniczone możliwości 
finansowania wydatków. W związku z tym, że relatywnie będzie się zmniejszała 
nadwyżka operacyjna to możliwości finansowania wydatków (poza dochodami, które 
jesteśmy wstanie uzyskać) będzie malała. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek 
zapytała, czy podwyżka w DPS to było wyrównanie do płacy minimalnej. Dyrektor 
Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski odpowiedział, że była to podwyżka w 2 turach. 
Część pracowników ma płacę minimalną.   
Radna Wioletta Kotkowska zapytała, czy wzrost minimalnego wynagrodzenia może 
być tragiczny w skutkach. Dyrektor Wydziału Budżetu Tadeusz Murawski 
odpowiedział, że tego nie można powiedzieć. Do póki nie mamy wiedzy o naszych 
znaczących dochodach to nie można się wypowiadać co będzie w przyszłym roku.    
Więcej spraw nie było.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała 
wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie.                                                        
 

 
 
Przewodnicząca Komisji 

  
 
 Teresa Skoczek 
 
       
 
 
   
       
 


